
R O M Â N I A
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN
    CONSILIUL JUDEŢEAN

PROCES–VERBAL
încheiat astăzi 11.03.2015, ora 12,00 în cadrul şedinţei ordinare a

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN

          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:  

Doamnelor şi domnilor,  
Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 28 de consilieri judeţeni.  
Lipsesc  motivat:  domnul  consilier  Guţu  Mihai  şi  domnul  consilier  Grindeanu

Nicolae.
Se supune la vot motivarea domnului consilier Guţu Mihai şi a domnului consilier

Grindeanu Nicolae. Se aprobă în unanimitate.
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.59/05.03.2015, comunicată domnilor

consilieri  în  scris  prin  adresa  nr.IV/3367/05.03.2015,  potrivit  art.94  alin.1  din  Legea
nr.215/2001 a administraţiei publice locale, republicată, cu modificările şi completările
ulterioare,  invitaţilor  prin  adresa  nr.I/3315/05.03.2015  şi  s-a  adus  la  cunoştinţa
locuitorilor  prin  publicare  în  Cotidianul  „Jurnal  de  Caraş-Severin” din  data  de
05.03.2015.

Participă de drept domnul secretar al judeţului Darian Ciobanu.
Participă ca invitaţi: reprezentanţi ai instituţiilor subordonate Consiliului Judeţean

Caraş-Severin,  precum  şi  reprezentanţi  ai  aparatului  propriu  al  Consiliului  Judeţean
Caraş-Severin. 

Din partea mass-mediei participă reprezentanţi ai: Cotidianului “Jurnal de Caraş-
Severin”,  „BANAT  TV”,  „Radio  România  Reşiţa,  TVR  Timişoara,  TV  Vest  Reşiţa,
Publicaţia on-line Express de Banat.

Ordinea de zi a fost anunţată publicată în presă.
Ordinea de zi este următoarea:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea  şi  completarea  Hotărârii  Consiliului

Judeţean Caraş-Severin nr.4/09.01.2015 privind utilizarea excedentului bugetului local al
Judeţului  Caraş-Severin,  rezultat  la  încheierea  exerciţiului  bugetar  2014,  pentru
finanţarea cheltuielilor secţiunii de dezvoltare, pe anul 2015.

2.Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetului  propriu  al  Judeţului  Caraş-
Severin, pe anul 2015.
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3.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  situaţiei  financiar-contabile  anuale  a
judeţului Caraş-Severin, pe anul 2014.

4.Proiect  de  hotărâre  privind  prelungirea  perioadei  de  trageri  pentru  finanţarea
rambursabilă  internă  aprobată  prin  Hotărârea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin
nr.17/2012 privind aprobarea contractării unei finanţări rambursabile interne în valoare de
100.000.000 lei, modificată. 

5.Proiect de hotărâre privind constituirea, administrarea şi utilizarea fondului de
risc la nivelul judeţului Caraş-Severin.

6.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  garanţiei  în  cuantum de  4.611.487  lei,
acordată  operatorului  economic  SC  AQUACARAŞ  SA  pentru  contractarea  finanţării
rambursabile interne în valoare de 30.839.946 lei, reprezentând contribuţia operatorului
la cofinanţarea proiectului „Modernizarea infrastructurii de apă şi apă uzată în judeţul
Caraş-Severin.”

7.Proiect  de  hotărâre  privind  defalcarea  sumei  de  2.600.000  lei  prevăzută  în
bugetul  propriu al  Judeţului  Caraş-Severin la  cap.67 „Cultură,  recreere şi  religie”,  pe
domenii de intervenţie (finanţare), pe anul 2015.

8.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Programului  anual  şi  a  Anunţului  de
participare  al  finanţărilor  nerambursabile  de  la  bugetul  Consiliului  Judeţean  Caraş-
Severin pentru activităţile entităţilor sportive nonprofit cu sediul pe raza judeţului Caraş-
Severin,  care  participă  cu  sportivi  la  competiţii  interne  şi  internaţionale  şi/sau
organizează, desfăşoară competiţii sau acţiuni sportive pe plan judeţean. 

9.Proiect de hotărâre pentru aprobarea Regulamentului  –cadru privind acordarea
finanţării  nerambursabile  de  la  bugetul  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin,  pentru
activităţile entităţilor sportive nonprofit cu sediul pe raza judeţului Caraş-Severin, care
participă cu sportivi la competiţii interne şi internaţionale şi/sau organizează, desfăşoară
competiţii sau acţiuni sportive pe plan judeţean. 

10.Proiect de hotărâre privind constituirea unui drept real de administrare asupra
imobilului  Centrul  de  Plasament  „Sf.  Dumitru”  aflat  în  domeniul  public  al  judeţului
Caraş-Severin, în favoarea Consiliului Local Teregova.

11.Proiect de hotărâre privind neexercitarea de către judeţul Caraş-Severin, prin
Consiliul  Judeţean  Caraş-Severin  a  dreptului  de  preempţiune  la  vânzarea  imobilului,
situat  în  Anina,  str.  Dealul  Frumos,  nr.61,  judeţul  Caraş-Severin  -  Colonia  minieră
Steierdorf. 

12.Proiect de hotărâre privind atribuirea şi eliberarea unor licenţe de traseu pentru
servicii de transport public judeţean de persoane prin curse regulate speciale în judeţul
Caraş-Severin.

13.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  şi  completarea  Hotărârii  Consiliului
Judeţean  nr.184/17.10.2014  privind  stabilirea  modalităţii  de  gestiune  a  Serviciilor  de
operare a Centrului de management integrat al deşeurilor şi  a staţiilor de transfer  din
judeţul  Caraş-Severin  şi  aprobarea  Studiilor  de  oportunitate  pentru  implementarea
proiectului „Sistem integrat de management al deşeurilor în judeţul Caraş-Severin”.
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14.Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentaţiei de atribuire a contractului
pentru delegarea serviciilor de operare a Centrului de management integrat al deşeurilor
şi a staţiilor de transfer din judeţul Caraş-Severin din cadrul proiectului „Sistem integrat
de management al deşeurilor în judeţul Caraş-Severin”. 

15.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  afilierii  Consiliului  Judeţean  Caraş-
Severin  în  calitate  de  membru  la  Bursa  Română  de  Mărfuri  (BRM)  în  vederea
tranzacţionării (achiziţionării de bunuri fungibile) pe piaţa de disponibil. 

16.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean Caraş-
Severin nr.120/2013 privind aprobarea organigramei şi a statelor de funcţii ale Direcţiei
de Administrare a Domeniului Public şi Privat al Judeţului Caraş-Severin, cu modificările
şi completările ulterioare. 

17.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean Caraş-
Severin  nr.166/2014  privind  aprobarea  organigramei  şi  a  statului  de  funcţii  ale
Complexului  de  Servicii  Sociale  Comunitare  pentru  Persoane  Adulte  Reşiţa,  cu
modificările şi completările ulterioare.

18.Raportul de activitate pe anul 2014 şi Programul de activitate pe anul 2015 ale
Direcţiei de Administrare a Domeniului Public şi Privat Caraş-Severin.

19.Raport privind activitatea desfăşurată în anul 2014 în cadrul Colegiului Director
al Direcţiei de Evidenţă a Persoanelor Judeţului Caraş-Severin şi programul de activitate
pentru anul 2015.

20.Raport  privind  desfăşurarea  activităţilor  de  consultanţă,  extensie  şi  formare
profesională în anul 2014.

21.Raport de activitate pe anul 2014, al Centrului de Urgenţă pentru Persoanele
fără Adăpost Caransebeş.

22.Raport de activitate pe anul 2014, al Spitalului Judeţean de Urgenţă Reşiţa.
23.Raport de activitate pe anul 2014, al Asociaţiei Salus Remedies, Reşiţa.
24.Raport de activitate pe anul 2014 al Căminului pentru Persoane Vârstnice Sacu.
25.Informare  privind  participarea  domnului  consilier  judeţean  Sorin  Constantin

Madina, în calitate de preşedinte ATOP – Caraş-Severin, precum şi a domnului Darian
Ciobanu, secretarul judeţului Caraş-Severin, la vizita de studiu şi schimbul de experienţă
din SUA, în cadrul proiectului „Calea către o bună guvernare locală – calea americană,
Management public colaborativ”.

26.Informare  asupra  nivelului  de  asigurare  a  securităţii  şi  siguranţei  civice  a
comunităţii, pe trimestrul IV/2014.

27.Raport  asupra  eficienţei  activităţii  Inspectoratului  de  Poliţie  Judeţean  Caraş-
Severin, pe anul 2014.

28.Întrebări. Interpelări. 
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Doamnelor  şi  domnilor  consilieri,  vă

propun să începem şedinţa ordinară din luna martie. 
Vă propun să completăm ordinea de zi cu două proiecte de hotărâri: „1.Proiect de

hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin
nr.40/31.03.2009 privind arondarea unităţilor administrativ-teritoriale la serviciile publice
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comunitare locale de evidenţă a persoanelor din judeţul Caraş-Severin, prin înfiinţarea
unui nou serviciu public comunitar local de evidenţă a persoanelor”, în speţă, la Slatina
Timiş,  pentru  care  avem  toate  aprobările,  respectiv,  „2.Proiect  de  hotărâre  privind
atribuirea  licenţelor  de  traseu  pentru  traseele  judeţene  din  Programul  de  transport
judeţean  de  persoane  prin  curse  regulate  01.01.2014-30.06.2019  din  judeţul  Caraş-
Severin, operatorilor de transport declaraţi câştigători la şedinţa de atribuire electronică
din data de 09 martie 2015”. Sunt 3 trasee: Târnova – Reşiţa; Cărbunari-Oraviţa – Reşiţa
şi Plugova-Valea Bolvaşniţa – Băile Herculane. Sunt nişte hotărâri de consiliu, ce ţin de
activitatea noastră curentă.

Cine este „pentru” această ordine de zi? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se aprobă
în unanimitate. 

Domnul secretar Ciobanu, procesul-verbal din 12 februarie 2015.
Domnul secretar al judeţului Ciobanu Darian: Mulţumesc, domnule preşedinte. În

mape aveţi procesul-verbal încheiat cu ocazia şedinţei ordinare din 12 februarie 2015.
Dacă l-aţi  parcurs,  dacă aveţi  amendamente,  propuneri?  Dacă nu,  cine este  „pentru”?
Împotrivă? Abţineri? Se aprobă în unanimitate. Mulţumesc.

*
Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea  şi  completarea  Hotărârii  Consiliului

Judeţean Caraş-Severin nr.4/09.01.2015 privind utilizarea excedentului bugetului local al
Judeţului  Caraş-Severin,  rezultat  la  încheierea  exerciţiului  bugetar  2014,  pentru
finanţarea cheltuielilor secţiunii de dezvoltare, pe anul 2015.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: E o modificare cu 3 milioane de lei, din
care  2  milioane  939  de  mii  de  lei  înseamnă  practic  asigurarea  fondurilor  pentru
implementarea proiectului de gestionare integrată a deşeurilor, respectiv 82 de mii  lei
sunt pentru achiziţionarea unui autovehicul Duster. Practic, costul este doar de 40 de mii
de  lei,  pentru  că  restul  rezultă  din  asigurarea  pe  care  am  primit-o,  respectiv  prin
comercializarea a ceea ce mai era din Dusterul acesta. Dar în scripte, apare ca atare! Dacă
aici aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume:
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2.Proiect  de  hotărâre  privind  rectificarea  bugetului  propriu  al  Judeţului  Caraş-
Severin, pe anul 2015.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Este o rectificare pozitivă cu 159 de mii
de lei, care înseamnă practic întregirea bugetului, prin recuperarea participării noastre pe
proiecte  din  fonduri  europene.  Cei  159  de  mii  de  lei  vin  practic  de  la  Ministerul
Dezvoltării, tot ca o formă de returnare a participării noastre. E o procedură pe care o tot
practicăm. Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VI al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VII al hotărârii.  Cine este  „pentru”? Abţineri?  Împotriviri? Nu
sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 3 al ordinii de zi şi anume:
3.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  situaţiei  financiar-contabile  anuale  a

judeţului Caraş-Severin, pe anul 2014.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Este un proiect de hotărâre care vizează

birocraţia de rutină a Consiliului Judeţean. Trebuie să facem acest lucru în fiecare an,
pentru anul care a trecut. Observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 4 al ordinii de zi şi anume:
4.Proiect  de  hotărâre  privind  prelungirea  perioadei  de  trageri  pentru  finanţarea

rambursabilă  internă  aprobată  prin  Hotărârea  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin
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nr.17/2012 privind aprobarea contractării unei finanţări rambursabile interne în valoare de
100.000.000 lei, modificată. 

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: E vorba de prelungirea accesării acestui
credit, datorită faptului că vom împinge sau mă rog, nu noi, firmele care lucrează şi care
după  părerea  mea,  în  marea  lor  majoritate  lucrează  necorespunzător  pentru  toate
proiectele europene. Mâine vom avea din nou o analiză şi  cu deşeurile şi  cu cei care
lucrează pe apă şi canalizare. Datorită faptului că, sigur şi condiţiile de iarnă şi condiţiile
obiective aş  putea spune,  aceste  firme prelungesc  terminarea acestor  proiecte  până la
termenul limită, adică sfârşitul anului 2015. Acest lucru ne obligă să prelungim accesarea
acestui credit. Dacă aveţi observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

Pot să vă spun că am avut deja câteva întâlniri repetate cu cei care lucrează pe
proiectul de gestionare integrată a deşeurilor şi celelalte firme care lucrează pe finanţările
din POS I,  Proiectul  Operaţional  Sectorial  I,  apă şi  canalizare  şi  continuăm să  avem
asemenea întâlniri. Să sperăm că odată cu venirea primăverii, vor reuşi să lucreze în alt
ritm. 

*
Se trece la discutarea punctului 5 al ordinii de zi şi anume:
5.Proiect de hotărâre privind constituirea, administrarea şi utilizarea fondului de

risc la nivelul judeţului Caraş-Severin.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Noile  prevederi  legale  ne  obligă  să

constituim  un  asemenea  fond  de  risc,  pentru  condiţiile  în  care  garantăm  anumite
împrumuturi pe care societăţile subordonate nouă, le fac. Fondul acesta se constituie în
limita valorii acţiunilor pe care Consiliul Judeţean le are la societăţile respective. Dacă
aici sunt observaţii?

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Eu aş avea o observaţie. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da.
Domnul consilier  Ştefănescu Nicolae: Îmi pare rău că nu este şi domnul director

general de la AQUACARAŞ.

6



Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: E adjunctul, domnul Petrescu.
Domnul  consilier  Ştefănescu  Nicolae:  E  adjunctul  aici,  da.  Noi  am  majorat

capitalul, am garantat creditul, se lucrează din plin, dar modul cum se lucrează, mi se
pare puţin, ca să nu zic defectuos,  puţin nelalocul lui.  De pildă, toată Lunca, ceea ce
numim noi, Luncă, este spartă complet, dar absolut spartă. Eu aş întreba, cine va plăti
toate bucşăraiele şi toate acestea, pe la maşini? Pentru că toate străzile care leagă cele
două  bulevarde  sunt  absolut  pline  de  traversări  ale  celor  care  lucrează,  de  la
AQUACARAŞ. Am înţeles că ar fi o firmă de la Oţelu Roşu. I-am întrebat şi eu: „Voi de
unde sunteţi?” „De la Oţelu Roşu!” „Cine v-a învăţat să lucraţi aşa?” Ba pun piatră, ba
scot  pământul,  ba  nu  ştiu  ce,  ba  nu  ştiu  cum!  Întrebarea  este,  domnul  Petrescu,  îi
urmăreşte cineva pe oamenii aceştia? 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Domnul  Ştefănescu,  lăsând  de-o  parte
retorica întrebării şi sigur, ea este pusă în locul cel mai nimerit, că e presa aici, dacă aţi fi
urmărit conferinţele noastre de presă de săptămâna trecută şi luările noastre de poziţie, aţi
fi aflat cum stau lucrurile.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Le-am urmărit. 
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Nu e nici o firmă din Oţelu Roşu! Este

firma Hidroconstrucţia. Ea este cea care lucrează. Ea lucrează şi în alte zone în judeţ. Am
convocat  săptămâna  trecută  sau  acum  două  săptămâni,  conducerea  generală  de  la
Bucureşti, pentru că lucrează într-un stil destul de centralist, în sensul că toate deciziile
importante  se  iau  la  Bucureşti.  Această  firmă  a  câştigat  licitaţia!  Probabil  că  sunt  şi
muncitori din Oţelu Roşu. O firmă care ne-a confirmat, ea lucrează la Moldova Nouă,
lucrează la Bocşa, la Caransebeş, mă rog, pe diverse obiective, ca şi multe alte firme care
sunt sau nu sunt din judeţ. Sunt cele care au câştigat licitaţia! Au recunoscut că aveau la
un moment dat, 60-70 de angajaţi în Reşiţa. Dumneavoastră v-aţi referit la Reşiţa, acum,
da? Şi eu stau în Luncă!

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Păi aveţi drumul desfundat!
Domnul  preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Da.  Numai  că,  dacă nu aveam drumul

acesta  desfundat,  probabil  că  aveam câteva  fântâni  arteziene!  Ţinând  cont  că  stai  în
Luncă, ţii minte cum a fost în anii trecuţi, când se spărgea pe Bulevardul Alexandru Ioan
Cuza, fost 23 August şi era un fel de gheizer artificial. Au promis că vin şi lucrează, cu
mult mai mulţi oameni. Mai mult, am avut o discuţie cu ei, foarte tranşantă. Petrescu a
fost de faţă! Şi am întrebat: „Domnilor, cine vă dă într-un an, peste 30 de milioane de
euro?” Pe toate lucrările pe care le au ei în judeţ, nu numai în Reşiţa! Au recunoscut că n-
au un asemenea client. Şi am zis: „Terminaţi lucrările!” S-au angajat că le termină. Este
adevărat, partea de carosabil, prin contract, au obligaţia să o refacă aşa cum a fost ea.
Ţinând cont că pe anumite străzi a fost mult mai proastă, vom avea şi carosabil nou, din
fondul pe care această firmă îl gestionează, ca de altfel toate celelalte firme, în proiectul
AQUACARAŞ. Însă, repet şi eu sunt total nemulţumit de modul în care lucrează marea
majoritate a acestor firme. Există această motivaţie cu iarna, condiţii de forţă majoră, etc.,
dar lucrurile stau necorespunzător, categoric. Acesta este şi motivul pentru care din nou
repetăm cu ei şi cu cei de la deşeuri, unde lucrurile stau asemănător, o analiză, mâine.
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Sigur, luăm toate măsurile pe care legea ni le permite, dar vă daţi seama că în momentul
acesta, a rezilia un contract şi a relua calvarul licitaţiilor, înseamnă a pierde finanţarea.
Asta este situaţia în care ne aflăm. Ce să vă spun? Că unul din directorii lor ne-a spus că
am adus prea mulţi bani în Caraş-Severin şi nu sunt în stare să-i execute! 

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Zău?
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da. Aceasta a fost motivaţia, dar mă rog,

mai în glumă, mai în serios. Oricum, îi urmărim! Pe de altă parte, ne-am înhămat la o
lucrare de foarte mari proporţii în tot judeţul, care culmea, prima fază a acestei lucrări
care a fost de circa 87 de milioane, pe fondurile de preaderare, s-a terminat într-un timp
record cu două obiective de mare, hai să zicem, tehnologizare pentru domeniul acesta al
lor. Da? Adică, uzina de apă de la Reşiţa şi staţia de epurare de la Reşiţa. S-a reuşit! Eu
am convingerea că şi acum, stând foarte atenţi la cum lucrează, vom reuşi. Vom urmări
aici  şi  mă rog,  mâine  vom discuta  la  ora  13,00.  Domnul  Liber  este  la  Timişoara,  la
„Pădurea Verde”, că are o problemă cu inima şi de aceea nu este aici. Mâine, la 13,00,
vom detalia subiectul  acesta,  pentru că trebuie să  ne uităm foarte atent şi  la  calitatea
lucrărilor. Bun. Am explicat şi acum vreo 10 zile şi voi face din acest subiect, cel puţin în
acest an, cât ţine perioada de execuţie şi la acele două mari proiecte pe deşeuri, pe apă şi
canalizare,  un subiect  de informare continuă a  opiniei  publice.  Acesta  este  contextul.
Dacă aveţi şi alte observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.7 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate. Şi pe cale de consecinţă, celălalt proiect de la punctul 6!

*
Se trece la discutarea punctului 6 al ordinii de zi şi anume:
6.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  garanţiei  în  cuantum de  4.611.487  lei,

acordată  operatorului  economic  SC  AQUACARAŞ  SA  pentru  contractarea  finanţării
rambursabile interne în valoare de 30.839.946 lei, reprezentând contribuţia operatorului
la cofinanţarea proiectului „Modernizarea infrastructurii de apă şi apă uzată în judeţul
Caraş-Severin.”
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Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici aveţi observaţii? Dacă nu sunt,
supun la vot art.1 al hotărârii.  Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.  Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 7 al ordinii de zi şi anume:
7.Proiect  de  hotărâre  privind  defalcarea  sumei  de  2.600.000  lei  prevăzută  în

bugetul  propriu al  Judeţului  Caraş-Severin la  cap.67 „Cultură,  recreere şi  religie”,  pe
domenii de intervenţie (finanţare), pe anul 2015.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: De fapt, din aceste 2,6 milioane de lei, ne
referim doar la 995 de mii de lei, care înseamnă sportul. A apărut o modificare a Legii
nr.62, care face trimitere la Legea nr.350, pe care noi o respectăm prin această hotărâre, o
ordonanţă de urgenţă care nu liberalizează pentru puterile locale, posibilitatea de a finanţa
decât  anumite  activităţi  sportive.  Atunci,  această  sumă de  2,6  milioane,  aşa  cum am
hotărât, are o componentă de 995 de mii de ei. Această hotărâre propune practic ca 100
de mii de lei să fie la sfârşitul anului, evident, fond de premiere pentru sportivii care se
remarcă.  Aţi  văzut  că  aşa  cum e  Caraş-Severin,  are  în  acest  moment  aproape 20 de
sportivi care au şanse să se califice la Olimpiada de la Rio de Janeiro, în 2016. Selecţia
aceasta se va face sigur în anumite competiţii interne, dar şi în competiţii internaţionale,
în baza unor standarde, o serie de alte activităţi sportive remarcabile, dar repet, doar la
sfârşitul anului. Din cei 895 de mii de lei care rămân, 30% se folosesc pentru sportul de
masă să-i spunem, unde intră tot felul de acţiuni, sport şcolar etc., iar restul de 70% vor fi
folosiţi pentru o serie de, hai să spunem, secvenţe din sportul de performanţă. Dar când
spun finanţări în sportul de performanţă, vreau să se înţeleagă foarte clar, că legea nu-mi
permite decât finanţarea unor ONG-uri. Asta-i legea! Nu pot finanţa cluburi sportive în
care există şi componentă privată în acţionariat. Repet, am sperat că se va modifica acest
lucru. A existat o discuţie se pare şi la Ministerul Tineretului şi Sporturilor. Nu s-a reuşit,
probabil, să se găsească o înţelegere. Evident, că funcţie de ce se va întâmpla legislativ pe
parcursul acestui an, ne putem replia. Acesta este momentul pe care îl avem legislativ şi
trebuie să-l respectăm ad litteram. Spun asta, ca să fie foarte clar în ce situaţie ne aflăm.
Observaţii? Nu sunt. 
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Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 8 al ordinii de zi şi anume:
8.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Programului  anual  şi  a  Anunţului  de

participare  al  finanţărilor  nerambursabile  de  la  bugetul  Consiliului  Judeţean  Caraş-
Severin pentru activităţile entităţilor sportive nonprofit cu sediul pe raza judeţului Caraş-
Severin,  care  participă  cu  sportivi  la  competiţii  interne  şi  internaţionale  şi/sau
organizează, desfăşoară competiţii sau acţiuni sportive pe plan judeţean. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Tot în baza acestor noi prevederi legale!
Sunt două hotărâri  conexe,  punctul  8  şi  9.   Punctul  8 se  referă  la  programul  acestor
activităţi şi punctul 9 se referă la regulamentul, criteriile, metodologia prin care se alocă
aceste sume. Cu alte cuvinte, este un fel de proiecţie, aproximativ, nu total, o proiecţie în
finanţarea  activităţilor  sportive,  a  Ordonanţei  de  Guvern  nr.2  care  reglementează
finanţarea activităţilor culturale, ca totul să fie absolut transparent. Dacă aveţi observaţii?
Nu sunt. 

Domnul consilier Surdu Daniel George: Domnule preşedinte, aş dori să mă abţin
de  la  această  hotărâre,  deoarece  AJF  Caraş-Severin  va  depune  un  proiect  pentru
finanţarea activităţii. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Corect. 
Domnul consilier  Surdu Daniel George: Sunt de acord, am fost de acord cu ea,

dar nu…
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da, cu observaţia că domnul consilier se

abţine. 
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă

şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă

şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă

şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă

şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă

şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 
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Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se
adoptă şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George.

*
Se trece la discutarea punctului 9 al ordinii de zi şi anume:
9.Proiect de hotărâre pentru aprobarea Regulamentului - cadru privind acordarea

finanţării  nerambursabile  de  la  bugetul  Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin,  pentru
activităţile entităţilor sportive nonprofit cu sediul  pe raza judeţului Caraş-Severin, care
participă cu sportivi la competiţii interne şi internaţionale şi/sau organizează, desfăşoară
competiţii sau acţiuni sportive pe plan judeţean. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: La proiectul de hotărâre pentru aprobarea
regulamentului, a criteriilor vis-a-vis de acest program de finanţare nerambursabilă pentru
sport,  dacă aveţi observaţii? În aceleaşi condiţii, pentru domnul Surdu. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă
şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă
şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se aprobă
şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George. 

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se
adoptă şi se înregistrează „o abţinere” a domnului consilier Surdu Daniel George.

*
Se trece la discutarea punctului 10 al ordinii de zi şi anume:
10.Proiect de hotărâre privind constituirea unui drept real de administrare asupra

imobilului  Centrul  de  Plasament  „Sf.  Dumitru”  aflat  în  domeniul  public  al  judeţului
Caraş-Severin, în favoarea Consiliului Local Teregova.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Ei vor acolo să deschidă liceul, săli de
clasă pentru liceu. Le dăm în administrare gratuită acest imobil pentru 10 ani, cu dreptul
de a prelungiri, la solicitarea comunei Teregova. Dacă aveţi observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.7 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

11



Supun la vot art.8 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.9 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.10 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 11 al ordinii de zi şi anume:
11.Proiect de hotărâre privind neexercitarea de către judeţul Caraş-Severin, prin

Consiliul  Judeţean  Caraş-Severin  a  dreptului  de  preempţiune  la  vânzarea  imobilului,
situat  în  Anina,  str.Dealul  Frumos,  nr.61,  judeţul  Caraş-Severin  -  Colonia  minieră
Steierdorf. 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Aşa  cum  procedăm  de  regulă  cu
asemenea imobile, nu ne exercităm dreptul de preempţiune. Dacă aveţi observaţii? Nu
sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 12 al ordinii de zi şi anume:
12.Proiect de hotărâre privind atribuirea şi eliberarea unor licenţe de traseu pentru

servicii de transport public judeţean de persoane prin curse regulate speciale în judeţul
Caraş-Severin.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:  E vorba de două trasee, Reşiţa- Berzovia
şi Bocşa –Biniş. Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 13 al ordinii de zi şi anume:
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13.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  şi  completarea  Hotărârii  Consiliului
Judeţean  nr.184/17.10.2014  privind  stabilirea  modalităţii  de  gestiune  a  Serviciilor  de
operare a Centrului de management integrat al deşeurilor şi  a staţiilor de transfer  din
judeţul  Caraş-Severin  şi  aprobarea  Studiilor  de  oportunitate  pentru  implementarea
proiectului „Sistem integrat de management al deşeurilor în judeţul Caraş-Severin”.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Datorită apariţiilor unor prevederi legale
suplimentare,  dăm  aceste  două  hotărâri  de  consiliu,  în  baza  observaţiilor  practic  de
modificare a altor hotărâri,  în baza observaţiilor pe care consultanţa, consultanţii  care
urmăresc realizarea acestor proiecte, au avut-o în această perioadă. Practic, noi nefăcând
altceva, decât să ne conformăm reglementărilor în vigoare pentru aceste lucrări. De fapt,
e vorba de lucrările care vizează proiectul de gestiune integrată a deşeurilor, staţiile de
transfer de la Pojejena, Oţelu Roşu şi Bozovici, respectiv centrul de management integrat
de la Lupac. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 14 al ordinii de zi şi anume:
14.Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentaţiei de atribuire a contractului

pentru delegarea serviciilor de operare a Centrului de management integrat al deşeurilor
şi a staţiilor de transfer din judeţul Caraş-Severin din cadrul proiectului „Sistem integrat
de management al deşeurilor în judeţul Caraş-Severin”. 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Aceeaşi  poveste,  acelaşi  subiect.  Aici
însă,  vizăm  aprobarea  documentaţiei  de  atribuire  a  contractului  pentru  delegarea
serviciilor. E modalitatea în care se va face această delegare a serviciilor respective. Dacă
sunt observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate. E adevărat, foarte multă birocraţie pentru aceste fonduri
europene, dar asta solicită legiuitorul. 
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*
Se trece la discutarea punctului 15 al ordinii de zi şi anume:
15.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  afilierii  Consiliului  Judeţean  Caraş-

Severin  în  calitate  de  membru  la  Bursa  Română  de  Mărfuri  (BRM)  în  vederea
tranzacţionării (achiziţionării de bunuri fungibile) pe piaţa de disponibil. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Câteva observaţii! Faptul că ne afiliem la
Bursa Română de Mărfuri, nu înseamnă că plătim vreo cotizaţie aici. Nu înseamnă că le
creăm,  le oferim lor  un monopol  în acest  sens.  Înseamnă că există posibilitatea de a
achiziţiona  aceste  bunuri  fungibile  prin  Bursa  Română  de  Mărfuri  şi  o  spun  din
experienţa altor instituţii, la un preţ mult mai ieftin. Adică, sunt cazuri în care asemenea
bunuri  fungibile  să  le  spunem,  sunt  achiziţionate  cu  40%  mai  ieftin  decât  în  cazul
cumpărării  sau achiziţionării  de pe piaţa liberă sau să spunem prin selecţie de ofertă.
Repet, nu plătim nici o cotizaţie şi nu apare nici un monopol în acest sens. Hotărâm de la
caz la caz, cum procedăm. Dacă aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.7 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 16 al ordinii de zi şi anume:
16.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean Caraş-

Severin nr.120/2013 privind aprobarea organigramei şi a statelor de funcţii ale Direcţiei
de Administrare a Domeniului Public şi Privat al Judeţului Caraş-Severin, cu modificările
şi completările ulterioare. 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Am  renunţat  printr-o  hotărâre,  data
trecută,  la  un  post  din  organigrama  Consiliului  Judeţean  şi  acum  stabilim  existenţa
acestui post la Direcţia de Administrare a Domeniului Public şi Privat a Judeţului Caraş-
Severin. Observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.VI al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Se trece la discutarea punctului 17 al ordinii de zi şi anume:
17.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean Caraş-

Severin  nr.166/2014  privind  aprobarea  organigramei  şi  a  statului  de  funcţii  ale
Complexului  de  Servicii  Sociale  Comunitare  pentru  Persoane  Adulte  Reşiţa,  cu
modificările şi completările ulterioare.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Înţeleg  că  redenumim  un  masor  în
fiziokinetoterapeut debutant. Dacă aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

Urmează tot felul de rapoarte de activitate. Mai sunt cele două proiecte de hotărâri
în procedură de urgenţă. Mă scuzaţi! 

*
Proiectul 1 introdus în procedură de urgenţă:
1.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean  Caraş-

Severin  nr.40/31.03.2009  privind  arondarea  unităţilor  administrativ-teritoriale  la
serviciile publice comunitare locale de evidenţă a persoanelor din judeţul Caraş-Severin,
prin înfiinţarea unui nou serviciu public comunitar local de evidenţă a persoanelor. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Primul proiect se referă la Slatina Timiş.
Noi obţinem toate aprobările în acest moment de la autorităţile centrale, a unui asemenea
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serviciu de evidenţă a persoanelor şi administrarea bazelor de date, în sensul în care a fost
o politică pe care Consiliul Judeţean a dus-o de-a lungul timpului. Acolo unde primăriile,
că de ele până la urmă ţine înfiinţarea acestor servicii, se pot organiza pentru a le oferi
cetăţenilor cât mai aproape o asemenea facilitate, să fim de acord. Slatina Timiş a reuşit
în acest moment să facă acest lucru. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate.

*
Proiectul 2 introdus în procedură de urgenţă: 
2.Proiect de hotărâre privind atribuirea licenţelor de traseu pentru traseele judeţene

din  Programul  de  transport  judeţean  de  persoane  prin  curse  regulate  01.01.2014-
30.06.2019 din judeţul  Caraş-Severin,  operatorilor  de transport  declaraţi  câştigători  la
şedinţa de atribuire electronică din data de 09 martie 2015. 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Sunt  traseele:  Târnova  –  Reşiţa,
Cărbunari – Oraviţa – Reşiţa şi Plugova – Valea Bolvaşniţa- Băile Herculane. Dacă aveţi
observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate. Mulţumesc. 

*
Se trece la discutarea punctelor  18, 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25, 26, 27 şi 28 ale

ordinii de zi şi anume: 
18.Raportul de activitate pe anul 2014 şi Programul de activitate pe anul 2015 ale

Direcţiei de Administrare a Domeniului Public şi Privat Caraş-Severin.
19.Raport privind activitatea desfăşurată în anul 2014 în cadrul Colegiului Director

al Direcţiei de Evidenţă a Persoanelor Judeţului Caraş-Severin şi programul de activitate
pentru anul 2015.

20.Raport  privind  desfăşurarea  activităţilor  de  consultanţă,  extensie  şi  formare
profesională în anul 2014.
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21.Raport de activitate pe anul 2014, al Centrului de Urgenţă pentru Persoanele
fără Adăpost Caransebeş.

22.Raport de activitate pe anul 2014, al Spitalului Judeţean de Urgenţă Reşiţa.
23.Raport de activitate pe anul 2014, al Asociaţiei Salus Remedies, Reşiţa.
24.Raport de activitate pe anul 2014 al Căminului pentru Persoane Vârstnice Sacu.
25.Informare  privind  participarea  domnului  consilier  judeţean  Sorin  Constantin

Madina, în calitate de preşedinte ATOP - Caraş-Severin, precum şi a domnului Darian
Ciobanu, secretarul judeţului Caraş-Severin, la vizita de studiu şi schimbul de experienţă
din SUA, în cadrul proiectului „Calea către o bună guvernare locală – calea americană,
Management public colaborativ”.

26.Informare  asupra  nivelului  de  asigurare  a  securităţii  şi  siguranţei  civice  a
comunităţii, pe trimestrul IV/2014.

27.Raport  asupra  eficienţei  activităţii  Inspectoratului  de  Poliţie  Judeţean  Caraş-
Severin, pe anul 2014.

28.Întrebări. Interpelări. 
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Dacă  în  legătură  cu  aceste  rapoarte,

informări,  doreşte  cineva  să  aibă  anumite  comentarii,  să  facă  anumite  observaţii?
Declaraţii politice?

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Nepolitice!
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Declaraţii!
Domnul consilier  Ştefănescu Nicolae: Da. Domnule preşedinte, m-au sunat nişte

cetăţeni din Verendin, că au fost la primărie şi au cerut un extras care le trebuia la APIA,
de la Registrul Agricol. Mi-au spus că au venit la Consiliul Judeţean şi că li s-a spus că
nu este gata sau nu ştiu ce, cu Registrul Agricol. Ştiu că noi am avut un proiect, la nivelul
Consiliului Judeţean,  prin care au fost  mai  multe  localităţi  care au beneficiat  ori  s-au
înscris să fie beneficiare de fonduri europene, pentru acest registru agricol. Întreb acum,
Luncaviţa era printre ele, de nu au posibilitatea să elibereze adeverinţe la oameni, care
ulterior trebuie să meargă cu aceste adeverinţe la APIA, care vor beneficia de subvenţii?  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: E vorba de acel proiect devenit realitate,
de informatizare a acestei evidenţe cu 15 localităţi. Da? 

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Da. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Luncaviţa, era? 
Domnul  invitat  Naidan  Victor:  Dacă  era  sau  nu  era,  este  în  implementare.

Localităţile respective îşi desfăşoară activitatea aşa cum şi-a desfăşurat-o şi până acum,
până la oferirea instrumentului informatic. Deci, proiectul în sine nu face decât să ofere
localităţilor, instrumentul informatic de lucru, îi scuteşte de activitatea aceea laborioasă
de căutat prin dosare şi le pune un instrument informatic de lucru, în faţă. Vom vedea
cum va funcţiona, cât de bine şi cât de eficient va fi. În momentul de faţă, proiectul este
în fază de implementare. S-au achiziţionat echipamente, se instruiesc oameni, consolidăm
bazele  de  date  cu  informaţii,  atât  de  la  dvs.,  cât  şi  de  la  Oficiu  de  Cadastru.  Toată
activitatea asta este în curs.
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Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Prin vechile metode, nu poţi să eliberezi
acest…

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Am înţeles. Este în regulă. 
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Tranşa  a  doua  şi  cred  că  ultima  de

echipamente, a venit undeva prin noiembrie-decembrie. Şi ele sunt deja în teritoriu, dar
urmează!

Domnul invitat Naidan Victor: Primăria îi poartă pe drumuri.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Deci n-are nici o legătură una cu alta!
Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: N-are nici o legătură! Mulţumesc. 
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Şi  încercăm  să  extindem anul  acesta,

pentru un modul de alte 15 localităţi! 
Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Da.
Domnul invitat  Naidan Victor: Când va fi gata, sistemul va putea să primească

mai mulţi operatori, deci mai multe primării, care nu au decât să îşi completeze dotarea
tehnică cu conexiunea de internet şi cu calculator.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Să nu cumva să fi înţeles oamenii de acolo,
că nu mai pot elibera adeverinţe. Şi o a doua problemă pe care aş vrea să o ridic, domnule
preşedinte…

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Te rog!
Domnul  consilier  Ştefănescu  Nicolae:  În  2014-2020,  pe  dezvoltarea  şi

modernizarea satului românesc, mai nou implementat de AFIR, Agenţia de Finanţare a
Investiţiilor  Rurale,  probabil  că  va  începe  implementarea  cât  de  curând  a  măsurilor
prevăzute şi convenite cu Uniunea Europeană. Este vorba de măsura 6.1, fostul 1.1.2,
instalarea tinerilor fermieri în mediul rural, care acum merge până la 50 de mii de euro, în
funcţie  de  mai  multe  cerinţe  şi  de  asemenea,  fermele  mici  sau  cum le-am spus  noi,
înainte, fermele de semi-subzistenţă, de subzistenţă, care pot merge până la 15 mii de
euro. Noi am obişnuit locuitorii judeţului Caraş-Severin, am obişnuit şi celelalte judeţe şi
mi-ar plăcea să ţinem această tradiţie, de fiecare dată, atunci când a fost vorba de fonduri
europene, am fost sub formă de pilon, avangarda şi aş vrea să fim şi acum. De aceea,
domnule  preşedinte,  vin  cu  următoarea  propunere.  Dacă  este  posibil,  să  sensibilizăm
populaţia judeţului, într-o formă sau alta, atunci când ghidurile vor fi definitive. Deci, noi
avem nişte  ghiduri  acum sub  formă  de  draft  pentru  toate  măsurile,  să  facem şi  noi,
Consiliul Judeţean, să alocăm ceva, dacă putem, ceva din partea Consiliului Judeţean, să
promovăm aceste măsuri. Sunt nişte măsuri care se pretează foarte bine la judeţul Caraş-
Severin, în condiţiile în care măsurile de infrastructură, ceea ce făceam noi până acum,
alimentări cu apă, canalizare…

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: 3.2.2!
Domnul  consilier  Ştefănescu  Nicolae:  3.2.2  s-a  dus  la  C.R.,  deci  nu-l  mai

gestionăm noi, la Reşiţă. Îl gestionează direct Timişoara. De aceea, aş vrea să gândim un
material,  să sensibilizăm oamenii de la pomicultură, până la ceea ce este posibil şi cu
sprijinul şi implicarea directă a Consiliului Judeţean. Ar fi păcat, pentru că în celelalte
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proiecte europene,  Consiliul Judeţean a fost  prezent la fondurile structurale,  să nu fie
prezent şi la FEADR.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Corect!  Numai  că,  sunt  două  aspecte.
Trebuie să vedem în primul rând, care va fi baza legală de intervenţie a noastră. Pentru
3.2.2. a fost posibilă, pentru că ştii foarte bine, în legislaţia sau în legea finanţelor publice
din vreme,  puteam să dăm de la Consiliul  Judeţean,  anumite  sume consiliilor  locale.
Acest lucru, în acest moment, spunând că e un caz de excepţie, nu se mai poate face în
acest an. Acum eu bănuiesc că practic aceste proiecte vor începe să fie implementate anul
viitor.  Cred  că  vor  fi  în  cel  mai  bun  caz,  la  lentoarea  de  care  dă  dovadă  Uniunea
Europeană, în acest moment, în cel mai bun caz vor fi puse, vor fi depuse la sfârşitul
acestui an, începutul anului viitor, urmând ca finanţarea lor să se facă în a doua parte a
anului viitor. Mă rog, va trebui să urmărim ce lege vom avea la nivelul acestor finanţări
locale. Spun asta, pentru că şi în cazul POR-ului şi în cazul proiectelor transfrontaliere,
lucrurile stau foarte incert sau mă rog, zac într-o anumită incertitudine, tocmai în legătură
cu acest format. Tu vorbeai de un draft. Tu ai un proiect vis-a-vis de cum vor fi finanţate,
în legătură cu acest format de finanţare. Sigur că, ele nu vor putea fi mult diferite de ceea
ce presupune Uniunea Europeană, dar până una-alta, trebuie să vedem un document cât
mai clar şi să vedem poziţia Guvernului, în legătură cu acest lucru. Aşa cum a făcut-o de
fiecare dată, Consiliul Judeţean are toată deschiderea pentru a susţine asemenea proiecte.
Mai ales că în Caraş-Severin, în mediul rural, s-au făcut multe lucruri de acest gen. Dacă
sunt alte observaţii? Nu sunt.

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Mulţumesc.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Mulţumesc şi eu. Vă rog să-mi acordaţi

un concediu, domnilor consilieri, de 4 zile, din 17 până în 20. Dacă sunteţi de acord? Se
aprobă în unanimitate. Mulţumesc.

Vreau  să  vă  mai  spun două lucruri,  viitoarea  şedinţă  de  consiliu,  va  avea  loc,
Darian, când? 

Domnul secretar general Ciobanu Darian: N-am s-a solicitat.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  N-am  solicitat,  dar  aveai  un  termen

înainte.
Domnul secretar al judeţului Ciobanu Darian: Acesta a fost termenul.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Bine. Viitoarea şedinţă va fi anunţată la

timpul oportun. Vreau să vă mai spun, dar voi ţine o conferinţă de presă la ora 12,00,
vineri.  Este o delegaţie a Uniunii Europene, pentru a discuta povestea cu calea ferată
Oraviţa-Anina, cu Semeringul Bănăţean, cum îl denumim romantic acum, pentru a vedea
ce  posibilitate  de  finanţare  avem  pentru  această  linie,  care  în  primă  fază  trebuie
reabilitată. Nu că ea ar reprezenta un pericol, aşa cum ne spune CFR-ul! Dar ea trebuie
reabilitată, după ce domnii se vor plimba prin judeţ şi vor călătorii cu trenul. Vineri vom
ţine o conferinţă de presă la ora 12,00, să vă informăm, când probabil că o să dăm şi
anumite  informaţii  în  plus  şi  în  legătură  cu  ce  se  întâmplă  cu  apa,  canalizarea,  cu
deşeurile. Observaţi că am început o campanie de prevenire a unor posibile întârzieri. Le-
am explicat domnilor constructori, care nu ştiu, dacă ştiau că nu pot să vină, nu ştiu de ce
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au venit la licitaţie, dar în fine, nu mai contează. Au câştigat licitaţia, asta este legea, o
respectăm. Asta este o „ştire cenuşie” şi sunt convins că presa o va prelua cu voluptate.
Mă rog, nu e lipsă de activitate a Consiliului Judeţean,  e lipsă de activitate a acestor
companii. Însă, trebuie să ştim de acum, dacă e să găsim vinovaţi la sfârşitul anului, pe
cine să găsim. Din punct de vedere al activităţii noastre, totul a fost ireproşabil. Sunt
contracte semnate de la începutul anului 2014, până în august 2014. Ceea ce înseamnă că
aveau tot timpul să execute aceste lucrări. Vă dau un exemplu, că domnul Ştefănescu
spune un lucru real, peste care noi ne-am şi aplecat. Anumite firme despre care vorbeam
şi nu mai revenim, puteau practic să realizeze înlocuirea, pozarea noilor conducte, acestea
care ţin 300 de ani, din material plastic, până în octombrie anul trecut, după care să toarne
şi ei, să refacă şi carosabilul. Pentru că până pe 15 noiembrie, teoretic puteau să facă
acest lucru. Data de semnare a contractului le-a permis. Bine. Pornind de la prezumţia de
nevinovăţie,  dar  nici  nu  putem  să  stăm  aşa,  să  aşteptăm  să  se  mişte  ei,  fără  să-i
impulsionăm.  Atunci,  vineri  la  ora  12,00,  o  să  vă  ofer  şi  informaţii  suplimentare  în
legătură cu ce se mai întâmplă pe frontul apei şi canalizării şi pe frontul deşeurilor. 

Vă anunţăm din timp, doamnelor şi domnilor consilieri, când vom avea şedinţa, fie
spre sfârşitul lui martie, dacă lucrurile se vor precipita într-o formă sau alta, vom avea
nişte urgenţe, fie probabil în luna aprilie, şedinţa ordinară din aprilie. Vă mulţumesc.

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie.

          P R E Ş E D I N T E,                                      SECRETARUL JUDEŢULUI,

           Sorin Frunzăverde                                                      Darian Ciobanu

FP/FP/ 1 ex.
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